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Referat af ordinært møde i Skov- og Naturstyrelsens hovedsamar-
bejdsudvalg den 6. december 06  
(her kun referat af dagsordenens punkt 2) 
 
Deltagere: 
 Hans Henrik Christensen, direktør 

 Mads Leth-Petersen, kontorchef 

 Ole Markussen, personalechef 

  

 Henrik Jørgensen ................Danske Skov- og Landskabsingeniø-
rer/Skovfogedernes  COII forening 

 Anna Thormann...................Klubben af Jordbrugsakademikere 

 Michael Christiansen……… DJØF 
 Helle Witt..............................AC-Specialistgruppen 
 Pernille Vesterløkke………...AC-Specialistgruppen 
 Lars Rugholm………………...Brancheklubben for Statsskovarbejdere i Skov- og     

Naturstyrelsen, 3F 
 Hans Okholm………………….Brancheklubben for Statsskovarbejdere i Skov- og 

Naturstyrelsen, 3F 

 Birthe Sørensen………………..HK decentralt 

 Bodil Weiss……………………HK centralt  

 Janne Christensen……………..Arkitekter  

 
Gæst: Fuldmægtig Camilla Mørk, Budget og bevillingsteamet  
Referat:  Fuldmægtig Bodil Neergaard   

Afbud: fuldmægtig Line Himmelstrup, kontorchef Kirsten Vintersborg, skovrider Kim Søder-
lund 
 
 
Ad pkt. 2  Situationen med de polske arbejdere 
Hans Henrik Christensen oplyste, at ministeren den 6. december var i samråd i Folketin-
gets Miljø- og Planlægningsudvalg om sagen.  
 
Hans Henrik orienterede samarbejdsudvalget om, at styrelsen på baggrund af kontraktens 
krav til løn- og ansættelsesforholdene den 10. november havde bedt det polske firma om 
inden den 21. november at levere dokumentation for medarbejdernes lønforhold og for, at 
de opholdt sig lovligt i landet. Arbejdet har været stoppet imens. Firmaet har fremsendt løn-
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bilag som dokumentation for de ansattes løn og tilknytning til firmaet. Kontrakten med firma-
et er efterfølgende blevet sagt op, da det bl.a. ikke kunne dokumenteres, at firmaets ansatte 
opholdt sig lovligt i landet. 
 
De øvrige firmaer, som anvender udenlandsk arbejdskraft, er alle ved at blive undersøgt. 
Hvis forholdene ikke er som forudsat, vil kontrakterne blive opsagt. Desuden vil de pågæl-
dende firmaer næppe komme i betragtning ved fremtidige udbud. 
 
SNS indførte krav i kontrakterne umiddelbart efter, at Beskæftigelsesministeriet havde ud-
meldt regeringens holdning om, at udenlandsk arbejdskraft skulle have en løn på et niveau 
tilsvarende danske lønninger. Hans Henrik fandt det derfor ærgerligt, at dele af pressen 
havde hængt styrelsen ud, når SNS var blandt de første til at tage hånd om arbejdskraft 
uden dansk overenskomst. 
 
Hans Henrik havde den 22. november 2006 haft et møde med gruppeformanden for de of-
fentligt ansatte i 3F (Ellen Løkkegaard) og fællestillidsmanden for skovarbejderne i SNS 
(Hans Okhom) om det samlede materiale i sagen. På mødet blev der ikke rejst kritik af sty-
relsens håndtering af sagen. Hans Henrik lovede på mødet, at styrelsen ville vende tilbage, 
når der forelå et overblik over andre kontrakter. 
 
Hans Okholm konstaterede, at han var tilfreds med Skov- og Naturstyrelsens håndtering af 
sagen, og at han var tilfreds med aftalen om, at styrelsen senere vil evaluere sammen med 
3F. Han mente, at udbudspolitikken måske kan forfines med henblik på yderligere at sikre, 
at der er ordnede forhold – og at dette evt kan ske i samarbejde med 3F. 
 
Henrik Jørgensen tilsluttede sig Hans Okholms bemærkninger og tilføjede, at det var vigtigt 
at hjælpe skovdistrikterne med at håndtere den slags udbud og kontrakter. 
 
Alle i Samarbejdsudvalget var enige om, at det vil være uheldigt, hvis sådanne sager fører til 
en mistænkeliggørelse af polsk arbejdskraft, som i øvrigt er velkommen i SNS.  
 
Hans Henrik oplyste, at der må forventes udenlandske firmaer på andre områder, som SNS 
udbyder. 
 
Hans Henrik konkluderede, at samarbejdsudvalget i det kommende år tager en drøftelse af, 
hvordan styrelsen skal håndtere udbud og kontrakter af den type opgaver, og at styrelsen 
også vil drøfte det med 3F. 
 
 
Referatet er godkendt den 8. dec 06 
 
 
 
____________________________           _________________________________ 
Formand Hans Henrik Christensen           Næstformand Hans Okholm 


